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Vážení spoluobčané,
v době, kdy odevzdávám tento příspěvek, máme po volbách do par-
lamentu a budeme věřit, že brzy vznikne nová vláda a že poslanci 
nezklamou naši důvěru, kterou dostali prostřednictvím našich hlasů. 
V  propadlišti dějin skončili komunisté i sociální demokrati. Novým 
koalicím přejme, ať naleznou společný jazyk a dostojí předvolebním 
slibům. Každý volíme dle svého úsudku s vírou, že zvolení poslanci 
budou pracovat pro nás, pro lidi a že naše nová vládnoucí garnitura 
bude vytvářet podmínky pro kvalitní život v naší zemi. Přeji nám, ať 
se naplní naše víra v ještě lepší budoucnost, ve slušnější politické pro-
středí a ekonomickou stabilitu.  
A naše obec? Pochvala a poděkování všem, co dorazili k urnám. 
69,16% občanů dorazilo k urnám, což je velmi dobrá účast a zvo-
lili jsme správně. Pro zajímavost - nejvyšší účast v parlamentních 
volbách z dostupných informací statistického úřadu byla v Nivnici 
v roce 1996, kdy přišlo k urnám 83,05 % občanů. Pochvalu a po-
děkování zaslouží ale i matrikářka obce paní Františka Borýsková. 
Dlouhá, velmi dlouhá léta organizuje, školí a odpovídá za průběh 
všech voleb a dělá to bezvadně a bezchybně, takže moc děkuji.
Samospráva obce, tzn. zastupitelé  a vedení obce, se vždy snaží o 
zvelebování obce, o údržbu majetku i o nové investice. A snad je to i 
vidět. Ale stále je co zlepšovat. Jsem rád, že „Koncepce rozvoje obce“ 
byla v  minulých letech oceněna krajským úřadem a pokračujeme 
v investicích v souladu se strategickým plánem.
A ocenění sbíráme i dále. Přístavba společenského domu Beseda 
byla oceněna hlavní cenou v soutěži Stavba roku 2020 Zlínského kra-
je v kategorii Rozvojové projekty měst a obcí. Ocenění si vážíme a 
je důkazem, že architektura, projekt, interiér, funkcionalita i úprava 
náměstí se povedla. 
Bytový dům pro seniory byl dokončen v rekordním čase. Stavba 
byla započata v únoru 2021 a dokončena  a předána byla 30.8.2022, 
tj. za 7 měsíců! Nebylo to snadné a stavba nás hodně potrápila. Pro-
jekčně se vše upravovalo pro splnění podmínek dotace - realizovala 
se zelená střecha, hospodaření s  dešťovými vodami, byla prove-
dena rekuperace všech bytů a celý objekt je v nízkoenergetickém 
režimu. Tyto úpravy měly přinést dotaci ve výši 12 mil. Kč. Ale jak 
už to někdy bývá, i tam, kde dotace byly vždy jisté, což jsou progra-
my z Operačního programu životního prostředí a v ruce jsme měli 
i příslib při splnění podmínek, tak se ukázalo, že alokace fi nancí na 
tento program je nedostatečná, a tím pádem dotace padla. To víte, 

SLOVO STAROSTY
výpadek 12 mil. Kč na projekt mi nadělal vrásek, ale vždy si nechá-
váme rezervy, a tak i tuto situaci ustojíme, aniž bychom nějak výraz-
ně omezili jiné projekty. Projekt se úspěšně dokončil a i tento objekt 
přihlásíme do soutěže o stavbu roku Zlínského 2021 a myslím, že 
není bez šancí. Potěšil i zájem vedení města Uherský Brod, kde zá-
stupci města, včetně starosty města, dorazili na prohlídku a objekt 
se jim líbil. Pro mě je ale největším oceněním spokojenost seniorů, 
kteří již užívají nového bydlení.
 
K dalším investicím:
Revitalizace zahrady mateřské školy

Po mnoha letech si školka zasloužila obnovu zahrady a především 
herních prvků. V  rámci přidělené dotace Min. pro místní rozvoj 
„Rozšíření kapacity školky“ z roku 2020 jsme měli možnost čerpat i 
zbytek dotace na revitalizaci zahrady. Na základě výběrového řízení 
herní prvky instalovala společnost Bonita, která umístila v zahradě 20 
nových herních prvků, včetně mobiliáře. Provedena byla i výstavba 
umělé plochy s 3D prvky a mlhovištěm, což ocení děti v horkých let-
ních měsících. 
Na základě požadavku učitelek pro větší bezpečnost budou např. u 
pirátské lodi doplněny schůdky a zábradlí, dále doplněny stupínky u 
stezky odvahy i doplněn protiskluzový nástřik. Přesto, že prvky splňu-
jí požadavky pro děti od 2 let, byl dodavatel požádán o toto vhodné 
doplnění pro zvýšení bezpečnosti. Z ohlasů dětí vím, že se nové prv-
ky líbí a snad svou spokojenost vyjadřují i doma rodičům, babičkám 
i dědečkům.    

ZTV Kluka – nová průmyslová zóna 

Stavba dodavatelem spol. Mites protokolárně předána v  termínu 
k 30.8.2021. Práce dokončuje spol  Eg.D (EON), potažmo jejich doda-
vatel spol. Perfekta, která pokládala rozvody NN, trafostanici a dokon-
čují terénní úpravy. 
 
ZTV Sluneční – Ekostavby Brno

Tato stavba, a především přístup spol. Ekostavby mi přidalo hodně 
šedin. K dohodnutému termínu 30.8.2021 bylo provedeno převzetí 
reklamovaných a nedodělaných prací z roku 2020 a byly sepsány dal-
ší vady na díle s termínem odstranění do 30.9.2021. Dále bylo dohod-
nuto, že v objemu sankce, tj.ve výši 220.000,- Kč, provede dodavatel 
výstavbu chodníku podél delší strany oplocení fotbalového hřiš-
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tě, tzn. po časomíru, dalších cca 70m dobuduje obec a tímto dojde 
k propojení nové ulice s centrem obce. Ekostavby odstraňují poslední 
reklamované defekty a místa, další spolupráce už bude nekompro-
misně na bázi reklamace, termín, sankce.  
 
Revitalizace rybníka Hložův most

Práce ze strany dodavatele pozastaveny, prioritně pracují na Bánov-
ské přehradě, ale termín dokončení dle smlouvy, to je do 5/2022 není 
ohrožen. Na revitalizaci rybníka byla získána dotace ve výši 70% cel-
kových nákladů, tj.1.686.164,86 Kč
 
Pro další rok uvedu jen priority, což bude:
Oprava základní školy za více než 30 mil.Kč, kde hlavní část prací 
proběhne o letních prázdninách v roce 2022. Na tuto opravu jsme 
získali dotaci ve výši 20 mil. Kč. 
Obecní knihovna i dům Nadace Dr. Kachníka se dočká oprav, mo-
dernizace a nového vybavení. Pokusíme se vrátit důstojnost tomuto 
chátrajícímu objektu a provedeme kompletní opravu, včetně nových 
oken, střechy, vrat, vytápění, zateplení atd. V těchto dnech byla vyhlá-
šena výzva na dotace veřejných budov, tak budeme usilovat o získání 
70% dotace na tuto opravu.
Nově je taky vypsána nová výzva Ministerstva pro místní rozvoj na 
opravy místních komunikací, tak budeme usilovat opětovně o do-
taci na dvě ulice – ulice K Vodojemu a ulice Vinohradská. 
Další akcí bude oprava kaple na Hůrce - po peripetiích s památkáři 
to provedeme, ať už s nimi nebo bez nich. Památkáři diktují a diktují, 
někdy mi připadá, že nás podezírají, jako bychom nechtěli mít kapli 
krásnou a původní. Navíc jejich příspěvek nepokryje ani 30% nákla-
dů. 

O připravovaných investicích a projektech jsem informoval poměrně 
podrobně v únorovém čísle NN, tak jak se projekty a záměry posou-
vají uvedu v dalším čísle.

Malá oprava informace: v únorovém čísle jsem uvedl, že z územní-
ho plánu zmizel kdysi plánovaný obchvat Nivnice. Opravuji, je tam, 
ale má spoustu „ale“, kříží páteřní zemědělskou komunikaci, jde přes 
biokoridory, prostě tak jak je, není realizovatelný a není ani v žádných 
koncepčních výhledových plánech Zlínského kraje. Zatím to není na 
pořadu jednání.
 
Dotazy občanů: 

Nejčastějším dotazem je dotaz na pozemky, starší domky k přestav-
bě nebo hledání nájmu. Někdy mi připadá, že brodské sídliště by 
se nejraději přestěhovalo k nám do Nivnice, ale volají i lidé ze Zlína, 
z Brna nebo se dotazují návštěvníci našeho kempu, kterým se naše 
obec zalíbila. I to svědčí, že naše „vesnička středisková“ je hezká i 
funkční.
S tím souvisí další dotazy, kdy obec připraví další pozemky na prodej 
pro výstavbu RD. Dokončuje se projekt terénních úprav, zabezpeču-
jící eliminaci aktivní zóny rozlivu Nivničky, po nenákladné realizaci 
opaření PMO upraví záplavovou zónu a tím se otevře cesta pro změ-
nu územního plánu a výstavbě sítí pro II. Etapu Sluneční, tj. pro 30 
parcel pro RD. Ale je to proces na 3, spíše 4 roky aktivní práce a stálé-
ho urgování. Nic nejde samo, musí se to tlačit a tlačit. Ale jak říkával 
děda: „všechno jde, enom zdechlá koza sa mosí táhnút“... 
Další dotaz: co bude dál s odpady? Plánujete kompostárnu? Od-
pady, to je velký a bude stále větší a nákladnější problém. Ukonče-
ní skládkování? Ano, správně, ale máme spalovny nebo recyklační 
linky s dostatečnou kapacitou v rozumné dojezdové vzdálenosti? 
Převážení do spaloven 100km nebo více, to taky není úplně eko-
logické. Řešení je možná v regionálních menších recyklačních lin-

kách, ekologických mini spalovnách a především v  předcházení 
vzniku a minimalizaci nerecyklovatelných obalů, třídění atd. atd. 
Bohužel, koncepce likvidace odpadů Zlínského kraje je nic neříka-
jící, na otevřený dopis starostů Uherskobrodska Krajskému úřadu 
odpověď taky nic neříkající. Náklady na ukládání odpadů a likvi-
daci odpadů budou dusit obce čím dál více. Nepodceňuji tento 
problém a  na zastupitelstvu se zabýváme myšlenkou vybudování 
nového moderního sběrného dvora v průmyslové zóně Kluka IV. 
možná i s kompostárnou nebo i recyklačním prostorem pro bio-
odpad nebo stavební suť. Byl jsem i na prohlídce takové recyklač-
ní linky, ale je to v plenkách a nemá to zatím patřičné certifi kace 
a ani dotační podporu. Ale řešit se to musí, je to problém obce. V 
obcích vzniká odpad, zatím je kam jej vozit, ale jakmile skládky za-
vřou, co s tím?  Spalovny jsou bez kapacity, pokud vzniknou nové 
spalovny, tak si budou diktovat ceny, bude nutné zajistit překladi-
ště atd. nehledě na to, že v obcích spalovny nechtějí. Nečekám ře-
šení shora, podpora by stačila a regiony by jistě alespoň částečně 
recyklaci více řešily.
 
Kdy se začnou realizovat prvky ekologické stability, jak jsou defi no-
vány v plánu společných zařízení? (Tím jsou míněny větrolamy, bio-
koridory, mokřady, rybník a hlavně páteřní zemědělské komunikace.) 
Snad brzy. Projekčně jsme připraveni, nic jsme nepodcenili a čekáme 
jen na dotační výzvy. Tyto projekty jsou 100% hrazeny státem a jsou 
velmi, velmi nákladné. Jen první část větrolamů, tj. téměř 13 mil. Kč, 
páteřní zemědělské komunikace náklad 60-80 mil. Kč, rybník 6 mil. 
Kč atd. Ale zahajujeme již letos na podzim a příští rok se pokračuje.
 
Co se plánuje na „Plitvicích“?   Zatím nevíme, myšlenku bytového 
domu jsme zatím v zastupitelstvu odložili. Rád bych zapojil občany 
do rozhodnutí, co tam, netlačí nás to, ale musí se to řešit komplexně. 
Stále si myslím, že propojení se zahradou objektu lidového domu, 
otevření prostoru a propojení uličkou k Besedě by vzniklo vzdušné a 
prostorné náměstíčko s „pasážemi“ ve směru na ul. Pořádí a ve směru 
ke spol. domu Beseda.   
 
Proč nepřidáte více košů na psí hovínka? Po obci máme koše kla-
sické odpadkové, na vytipovaná místa jsme koše doplnili a ti, co ho-
vínko zvednou, tak donesou k nejbližšímu koši nebo popelnici, ale 
bohužel je více těch, co nezvednou a ani nový koš je nemotivuje. Ale 
i tak psí koše asi přidáme. Pejsků nám přibývá, a věřte, „utíkače“ už 
skoro všechny znám, včetně svého, a tak prosím majitele o sběr toho, 
co váš pejsek vytvoří. Děkuji předem.
 
Doplníte veřejné osvětlení úseku cyklostezky směr Linea a u Svazar-
mu? Ano, plánujeme, ale do konce tohoto roku už to nezvládneme.
 
Plánujete chodník z ulice Podohradí na ulici Brodskou? Ano, v plá-
nu je chodník podél „pivní cesty“, v plánu je i chodník od RD p. Havel-
číkové po konec fotbalového hřiště a i dále zpevněná komunikace po 
lávku na ul. Brodská (ale musíme zachovat přístup k pozemkům pro 
zemědělskou techniku). Praktické by bylo i propojení z ulice V Sadě 
podél zahrad k Nivničce a na ulici Závodí. Část pozemků se nám po-
dařilo vykoupit, ale tohle propojení závisí na více faktorech, ale je 
v budoucnu realizovatelné.
Kdy konečně přestane vypadávat veřejné osvětlení na ul. Zahrad-

ní? Naše černá můra - opakované proměřování lamp, kabeláže, 
rozvaděčů, automatické nahazování, včetně měření Eg.D, kolísání 
napětí, kde to lítá přes 250V a další a další se zkouší. Vypadáme jako 
neschopní, ale jednou zhasnou světla je-li sucho, jednou jeli mokro, 
pak to 14 dnů drží, ale pořád neznáme příčinu. Správce Tomáš Trtek 
tam běhá, rozsvěcuje a to víte, tato situace nás netěší.



V neděli 21. listopadu se uskuteční 

od 11:00 do 16:00 v prostorách 

SD Beseda VÁNOČNÍ PRODEJNÍ 

VÝSTAVA. Žádáme zájemce o tuto 

akci, kteří mají zájem vystavit 

nebo prodat své výrobky – 

výšivky, korálky, dekorace, 

perníčky, ozdoby…., aby si 

zajistili místo 

na tel. č. 605 804 501 nebo 

na beseda@ou.nivnice.cz

Děkujeme!

na beseda@ou.nivnice.cz

Děkujeme!
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A pochvaly a kritika?

Nevěřili byste, jak potěší třeba jen pár slov, tohle je hezké nebo tohle 
se podařilo. Nebo děkuji za pomoc nebo úklid, nebo i za informace v 
NN a jsem rád, že to slýchám. Říká se, že pochvalou se má vychovávat 
a nešetřit a já musím pochválit zastupitelstvo, ale i celou Nivnici. V za-
stupitelstvu dokážeme diskutovat, najít kompromis, radní se nebojí 
zamítnout návrhy, doporučit ZO souhlas nebo zamítnutí a ve více 
než 90% hlasujeme téměř jednohlasně. V obci mezi občany žádné 
extra vyhrocené vztahy, občas se něco objeví, snažíme se řešit do-
mluvou, případné připomínky občanů řešíme, ale je toho minimum. 
A zde prosím občany, nebojte se zavolat na obec (starosta 606 766 

166) nejde-li třeba rozhlas nebo nesvítí lampa, díra ve vozovce nebo 
jiný problém. Od toho jsme tady, abychom to řešili nebo s něčím po-
mohli. (vedoucí údržby Petr Vlk – 721 836 632)

 
Kritika? Chování mládeže a večerní sedánky? Babety a motorky? 
Nemůžeme mladé vyhánět ze všech koutů. Pokud opakovaně zlobí 
a nechávají po sobě nepořádek, řešíme, ale mohu vás ujistit, až na vý-
jimky je nivnická omladina v pohodě. Po diskuzích s kolegy starosty 
nejsme na tom tak špatně. Neomlouvám je, občas s nimi diskutuji, 
občas jim sebereme lavičku, ale pokud neničí majetek a neruší noční 
klid, tak se to dá vydržet.
 
Pálení listí a kouř po celé ulici. Pálení suchých větví i listí je povoleno, 
ale má to svá pravidla. Zapálíme-li hromadu mokrého listí, tak víme, 
co to dělá. Já vím, je to jen na podzim a k vesnici to patří, ale zamo-
říme-li sousedovi dvorek nebo celou ulici, tak mi mobil zvoní celou 
sobotu. Tak prosím, pálit suché a hlavně hlídat směr větru. Díky.
 
Aktuálně:
Energie – co se to děje? Menší dodavatelé vypovídají smlouvy. Dů-
vodem je nárůst nákupních cen energie na burze - co to znamená? 
Po lopatě vysvětlím na příkladu (a neberte mě, prosím, za slovíčka): 
elektřina - přijde k vám obchodník, řekne: ukažte mi fakturu za elek-
třinu, já vám ušetřím a nabídnu levnější. Podívá se, vidí váš tarif např. 
1200,- Kč/ kWh, nabídne vám 1.160,- Kč/kWH a sdělí, že vám to ušetří 
800,- Kč ročně, proč ne? Tak podepíši. Že jsou tam jiné 
komplikující články nevnímám. A obchodník vydělá 
na každé kWh, protože nakupuje ve velkém za např. 
900,- Kč. I proto se snažíme tyto vychytralé obchod-
níky vyhánět a několikrát jsem řešil problematické 
výpovědi pro naše seniory, kteří se nechali ukecat.  

 
A nyní konec roku 2021, nedostatek energie a draze vyráběná (vliv 
emisních povolenek atd.), burza vyběhne nahoru a obchodník musí 
nakupovat za 2500,-Kč je nevelký jako např. Bohemia Energy a tento 
stav by neustál, tudíž pošle výpověď, přestože máte nasmlouván a 
garantován tarif na 2 roky. Tak sklopíme uši, jdeme za velkým hrá-
čem, to je např. ČEZ nebo Eg.D (EON) nebo Innogy. A ten sdělí: bu-
deme dodávat, ale za 3000,-Kč/Kwh a podepište tarif na minimálně 
jeden rok, protože sami nevědí, jak se bude cena energie dál vyvíjet. 
A občan platí a platí. Podobně je to s plynem, ale to není všechno. 
Teď si představte podnik, který potřebuje energie k výrobě, ti poci-
ťují zdražení ještě více a pro mnohé je to likvidační. Zastavit výrobu? 
Propustit zaměstnance? Produkty budou chybět na pultě, vyletí ceny 
produktů … je to řetězec, který zase odskáčou občané. A nejenom 
energie, elektřina a plyn, ale i náklady na odpady, jak jsem psal rostou 
a přijde jistě i na vodu, které si zatím nevážíme.      
 
Stará vláda už neřeší, nová nastupující garnitura dělí koryta, volby - 
oslavy bez roušek, chudáci děcka ve škole s rouškami, po škole to ne-
vadí, očkovací mašinérie jede dál, úsměvné jsou stavy: před autobu-
sem vše v pohodě, popovídám si s kamarádem bez roušky, nasedám 
- musím roušku, u piva bez roušky, jdu do kina - chodba bez roušky, 
vstupuji rouška, sedím v sále bez roušky, politik před kamerou v rouš-
ce, bez televize bez roušky … no není to k smíchu??
 
Říkáte si: „Ten starosta sa zbláznil nebo co?“ Ne, jenom píšu, co vidím 
a co se děje. Ať se vám to líbí nebo ne, je to tak!
Ale já, věčný optimista stále věřím, že bude líp, a tak pořád a pořád 
říkám, nemá cenu naplákat „s úsměvem to jde všechno líp“.
 
Vážení spoluobčané,

podzim je tady a má své kouzlo. Taková procházka podzimním 

zbarveným lesem s pronikajícími slunečními paprsky, to je bal-

zám na duši.

Opakuji, buďme optimisty, tolerujme se a hlavně, mějme se rádi. 

Miroslav Vykydal
starosta



Nejprve Vám posílám upřímný pozdrav 
s přáním pokoje a dobra.
Začal nový školní rok, kdy děti začínají pozná-
vat svět kolem sebe ještě z jiných pohledů. 
V životě jsem zatím měl možnost hodně ces-
tovat a vidět, že v celé řadě zemí světa je na 
ZŠ i SŠ povinné Náboženství či Etika, která 
s Náboženstvím souvisí. Je to proto, aby se 
člověk mohl rozvíjet po všech stránkách a 
připravovat se tak na prožívání kvalitnějšího 
a radostnějšího života. I při studiu na vysoké 
škole v  zahraničí se předpokládá, že člověk 
absolvoval náboženskou výchovu, jakožto 
součást všeobecného vzdělání. 
Náboženská výchova také umožňuje uvě-
domit si lépe sama sebe a své postavení na 

V  úterý 7. 9. se k  nám konečně navrátil „nor-
mální“ život. Aktivizační pracovnice domluvila 
vystoupení tří mládenců z folkloru, kteří našim 
klientům přišli zahrát na housle a basu a zazpí-
vat si s nimi. I počasí se rozhodlo, že tuto akci 
podpoří, protože po obědě vykouklo slunce a 
mohli jsme sedět na zahradě.
Muzikanti hráli různé lidové písničky. Některé 
jsme neznali, k některým jsme se přidali. I ruce 
při zpěvu vystřelovaly nahoru. Tělo mělo 
chuť tancovat, ale nohy neposlouchaly. 
Čas při muzice utíkal velmi rychle. Byli jsme 
všichni překvapení, že jsme spolu skoro dvě 
hodiny. Hoši klientům přislíbili, že přijedou 
zase před Vánocemi zazpívat si s nimi koledy. 
Společný čas byl velmi příjemný. 
Snad si brzy taková vystoupení, a nejen ta, bu-
deme zase moci dovolit kdykoliv, bez nějakých 
omezení.   

J. Kubáňová

Vážení rodiče našich školáků!

Hudební odpoledne

Milí spoluobčané!
Srdečně Vás zdravím v tomto podzimním čase. Na základě zvážení 
a na základě zkušeností s dotazy lidí jsem se rozhodl, že bych chtěl 
přispívat do obecního časopisu také články. 
Setkávám se s  lidmi, kteří se ptají na různé věci, které je zajímají, 
které jim nejsou jasné, na které chtějí znát odpověď. Stává se, že 
s podobnými dotazy přijde během roku více lidí. Proto bych chtěl i 

touto cestou informovat o různých skutečnostech praktických věcí 
ve Farnosti, jako jsou podmínky a okolnosti např. křtin, svatby atd. 
Pokud by byl zájem, můžete se na mne obracet s jakýmikoliv dotazy, 
které se týkají pastorace na farní e-mail fanivnice@ado.cz. Přeji všem 
krásný, pohodový a požehnaný podzim.

Otec Zdeněk, Farář nivnický

tomto světě. Náboženská výchova ve škole 
nabízí nejen zodpovězení základních otázek, 
ale také učí člověka úctě vůči životu, druhým 
lidem a vidět svět a jeho krásu, ale také sa-
mozřejmě poznávat Boha a Bibli. Toto vše 
mnohým lidem v této zemi chybí, protože se 
k tomu často jinde než v předmětu Nábožen-
ství nedostanou, jak dobře vím z  mnohých 
setkání s hledajícími lidmi. Otázky, které jsou 
řešeny v Náboženství, si pak často musí lidé 
sami promýšlet až jako dospělí. Často v této 
souvislosti zdůrazňuji, že když člověk chce ro-
zumět druhým lidem, musí nejprve rozumět 
sám sobě. Tomu se také v Náboženství učí. Je 
to důležité pro budoucí mezilidské vztahy.
Proto Vám, milí rodiče, nabízím možnost 

přihlásit Vaše dítě do Náboženství ve 

škole, i když se výuka už rozjela. Předmět 
Náboženství se zde na Základní škole v Niv-
nici vyučuje od 1. do 9. třídy. Ve 3. třídě je ná-
vštěva Náboženství spojena s přípravou na 1. 
Svaté přijímání. 
Možné je přihlášku vyzvednout a odevzdat 
ve škole. Do Náboženství mohou začít cho-

dit i děti, které z různých důvodů některé 

roky vynechaly.

S případnými dotazy či podněty se, prosím, 
obraťte na mne. Tel.: 739 245 985. Děkuji. 
S úctou a vděčností za Vaši dobrou výchovu 
dětí Vám a Vašim blízkým přeji hojnost ra-
dosti a pokoje. K tomu ze srdce žehnám                 

P. Zdeněk G. Klimeš, Farář
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Informace z farnosti

J. Kubáňovvá
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Nivničtí členové a jejich vedení SPCCH nepolevují 
ve svých aktivitách ani v pandemické době.

Otevření domu pro seniory a vysvěcení otcem Zdeňkem

Ve čtvrtek 19. srpna letošního roku je náš společenský dům Beseda 
skutečně plný radostného setkání převážně seniorů, členů místní or-
ganizace SPCCH, tedy na vysvětlenou, členů Svazu postižených civili-
začními chorobami. U nás v Nivnici máme základní organizace, která 
aktivně pracuje a přináší aktivity svým členům.
Pravda, v pandemické době, která nás všechny tak nešťastně potkala, 
byly naše aktivity částečně omezeny vládním nařízením, ale jak na-
psal náš rodák J. A. Komenský: „Všichni jsme na jednom jevišti vel-
kého světa, žijeme, stojíme a cokoliv se tu koná, všech se týče.“ Sou-
časná covidová doba jeho slova potvrzují. Co vy na to? My, věkem 
pokročilí, říkáme ano, je to pravda.
Život je už takový, někdo v pokročilém věku touží po klidu, jiní senio-
ři touží po společnosti. A naše Beseda byla v ten den po delší době 
opět hojně navštívená optimisticky naladěnými přáteli, členy místní 
organizace. Je milé, že vedení obce na seniory nezapomíná. Příkla-
dem tohoto tvrzení byla mimo jinou pomoc i účast pana starosty 
Ing. Miroslava Vykydala. Paní Kurucová zahájila naše setkání a hned 
v úvodu jsme vzpomněli chvílí ticha naše zesnulé. Víra, láska, naděje, 
takový je život. Zprávu o činnosti za uplynulé období přednesla pí. 
Flasarová. 
9. ledna 2020 jsme měli členskou schůzi, pak kontrolu účetnictví a 
26. ledna se 16 našich členů zúčastnilo zájezdu do Ostravy na operu 
Rusalka, nezapomenutelný zážitek.
5. března byla výroční členská schůze za přísných hygienických opat-
ření. Zúčastnilo se 70 členů a 8 jubilantům jsme popřáli vše dobré do 
dalších let, hlavně jak říkáme „to zdraví“. Ale pohledem zpátky bylo 
jubilantů 16. Ani na ty se nezapomnělo.
Schůze výboru organizace probíhaly dle plánu práce jak v  roce 

Podporované bydlení 
pro seniory Nivnice. 
Dne 22.9.2021 proběhlo 
skromné otevření a vy-
svěcení domu pro senio-
ry. Starosta obce poděko-
val společnostem, které 
se podílely na výstavbě a 
krátce zhodnotil průběh 
stavby i kvalitu odvedené 
práce. Stavba byla pro-
vedena v rekordním čase 
7 měsíců. Následně  P. 
Mgr. Zdeněk Gerhard 
Klimeš  požehnal tomuto 
domu a popřál všem spo-
kojené a požehnané by-
dlení. Starosta si asistencí 
připomněl ministrování 
z mladých let. 

2020, tak dosud v roce 2021. V červenci loňského roku jsme uspo-
řádali za účasti více než 30 členů zdravotní přednášku. Příjemné 
ohlasy v nepříjemné době. Kaple Nejsvětější Trojice v Nivnici, po-
svátné, hojně navštěvované místo, 6. srpna za pěkného počasí jsme 
si udělali prima procházku do přírody. Nezapomínali jsme ani na 
ozdravné pobyty, například: Roháče, Jižní Čechy, Jeseníky, Rájecké 
Teplice a Krkonoše. Vše za dodržení pandemických opatření. Pravda 
potkávali a potkáváme se i jinak, ale společná setkání pokračova-
la vystoupením p. předsedy J. Haluzy, který informoval přítomné 
o aktivitách pro letošní rok, například připravované ozdravné po-
byty v areálu Thermál parku v Dunajské Stredě, cvičení pro ženy a 
dalších aktivitách. Taky jsme byli seznámeni p. Lukašíkovou s pro-
běhlou kontrolou účetnictví v  uplynulém období. Konstatováno 
dobré hospodaření s plusovým výsledkem. Pan starosta v diskuzi 
vyjádřil poděkování výboru ZO, členům za aktivní přístup k řešení 
obecních akcí, například „Ukliďme Česko“ a další aktivity. Taky ho-
vořil o současných aktivitách vedení obce, bytový dům pro seniory, 
průmyslová zóna Kluka IV, kolumbárium na místním hřbitově a dal-
ší. Pokračuje také rekonstrukce ul. K Vodojemu, revitalizace rybníka 
u Hložového mostu, větrolamy… Velký potlesk, příznivá odezva 
přítomných, věru zasloužená. Diskuze, oceněná práce obce, aby se 
nám doma žilo lépe i v době intenzivního zdražování všeho. Námě-
ty pro další činnost, vzpomínání, besedování po delší době, pohoš-
tění dobré od jubilantů i p. Kubiše. Díky! 
Upřímné poděkování patří zejména vedení ZO v čele s p. Jaroslavem 
Haluzou. Organizují činnost podle fi nančních možností, štědrostí OU, 
sponzorů a donátorů. 

KŠ
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Ohlédnutí za letošními hody
Nivnické hody – každý rok se na ně těšíme 
a už jsou za námi. Pravda, loňský rok byl, po-
kud jde o hody, neradostný (pandemie). Ale 
letos to stálo za to! Krásné počasí, bohatý 
program od pátku do neděle. A jak je hod-
notíte u vás doma, vážení čtenáři Nivnických 
novin? Já myslím, že byly vydařené.
Kolotoče a jiné atrakce si mládež užívala už 
před hodami a jak jsem si všimnul, neměli o 
zákazníky nouzi.
Přišel pátek 3. září a hody se začaly, jak říká-
me, „zapalovat“. V  domácnostech všechno 
nakoupeno, přichystáno, upečeno, tak se 
večer mohlo vyrazit na DISCO-TRISCO na 
fotbalové hřiště. Docela prima večer, pro 
mladé „dobrý nářez“, v bufetu dobré občer-
stvení. V Cafe baru hodové grilování a tak 
o dobrou náladu nebyla nouze. Atmosféra 
výborná, včetně počasí, až do noci dobré 
jídlo a pití.
Sobota 4. září přinesla bohatý program 
díky pořadatelům, zejména vedení obce. 
Díky turistickému oddílu se děti mohly 
vyřádit u kaple Nejsvětější Trojice na LA-
NOVÝCH atrakcích. MODRÝ DOMEČEK 
nabídl pěknou prodejní výstavu kerami-
ky, obrazů apod.. ORLOVNA den otevře-
ných dveří – děkujeme. NADAČNÍ DŮM 
DR. KACHNÍKA i SEDLCKÁ CHALUPA – 
taky volný přístup, a navíc v chalupě paní 
Gábinka Mahdalová dokázala upoutat po-
zornost nejednoho návštěvníka, a nebylo 
jich málo, svým profesionálním přístupem 
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při ukázkách rukodělných prací. Zajímavá 
byla i výstava v  MÍSTNÍ KNIHOVNĚ, myslím 
tím zejména výstavu obecních kronik z let 
2007 – 2019. Bohužel letos nebyla tradiční 
výstava drobného zvířectva na dvoře Domu 
služeb. Inu stále nám ten „Covid“ zasahuje do 
života, tak snad příští rok, budeme se těšit. 
Příjemné posezení bylo také na Podohra-
dí v  MEDOVÉ KAVÁRNĚ. Mají tam chutnou 
zmrzlinu a nejen to. A naše milované „plit-
vičky“ – kulturní program, dobrá organizace, 
prima pochoutky u jednotlivých stánků obcí 
VS. Tedy ofi ciálně GASTRODEN VÝCHODNÍ-
HO SLOVÁCKA. Dechová hudba NIVNIČAN-
KA jako vždy „jednička“, zrovna tak i skupina 
MEJDAN ROCK. Důkazem byl spokojený 
potlesk diváků, kteří přišli v  hojném počtu. 
Výstava SVATBA V PRŮBĚHU STOLETÍ v naší 
Besedě byla vskutku na vynikající úrovni. 
Krásné dobové fotografi e, kompozice výsta-
vy i aranžování ocenilo mnoho, opravdu 
mnoho návštěvníků našeho společenské-
ho domu. Byl jsem nejednou svědkem 
upřímného dojetí návštěvníků, kteří po-
znali na fotografi ích své rodiče, prarodiče 
či sourozence a známé. A večer párty stan, 
skupiny Badyan, Sekec rock, DJ Trnečka 
opět na fotbalovém hřišti. Paráda dlouho 
do noci a pokud vím, nikdo si nestěžoval na 
obtěžující hluk po 22. hodině.
Hodovou neděli 5. září zahájila parádní, dů-
stojná hodová mše svatá. Nádherné nivnic-
ké kroje, vyparáděné děvčice i hoši. Mnoho 
přítomných se do kostela ani nedostalo. 
Děkuji Otci Zdeňkovi, ale i našim muzikan-
tům. V odpoledních hodinách procházeli 
občané nový bytový dům pro seniory a 
slyšel jsem nejednu pochvalu na adresu 
našeho obecního úřadu, jeho vedení. 
Naši hasiči opět nezklamali, nejenže po-
máhali potřebným lidem na jižní Moravě 
po zničujícím tornádu, ale také „žíznivým 
hodařům“ a nabízeli velmi chutný bur-
čák a vína. Chlapi děkujeme. I v neděli po-
kračovaly dny otevřených dveří jako v sobo-
tu, u kolotočů bylo plno, v Nadačním domě 
lidé obdivovali hlavně repliku Nivnického 
zvonu a zajímavé informace paní Ivy Hladi-
šové. Odpoledne v kostele vynikající koncert 
skupiny GOOD WORK, hojně navštívený a 
zajímavý nejen prima hudbou, ale také ba-
revnými efekty. Také vystoupení NIVNIČKY 
a BORŠIČANŮ mělo obrovský úspěch. Fot-
balové odpoledne – Nivnice: Hluk, výsledek 
1:4. Dokonce jsme vedli v prvním poloča-
se, dobré, ale ten gól na konci poločasu 
pak naše kluky vykolejil a prohráli jsme. 
Nevadí, i tak jste dobří a prohrát s tak sil-
ným soupeřem není ostuda. Páté místo 
v tabulce není konečné, věřím, že půjdete 
s výkonem i v tabulce výš! Milovníci cim-

bálovky si odpoledne i večer přišli na 
své v Café baru 66. Cimbálová muzika 
LIPINA měla jako vždy úspěch. Po osmé 
hodině večer jsem se zastavil v bistru U 
Brejna. Hrála tam v „PO – hodové neděli“ 
kapela 12-PIET. Prima nářez, netradiční 
oblečení, muzikanti bosky, dobře jsme 
se bavili.
Velké poděkování patří všem za přípravu 
i realizaci hodů: organizátorům, vedení 
obce, pracovníkům údržby obce i všem 
ukázněným návštěvníkům v letošní stále 
nepříjemné pandemické době.
Přejme si společně, aby i ty příští hody byly 
neméně tak úspěšné jako ty letošní, bez 
omezení, bez roušek. Přeji vám všem čtená-
řům pohodové, příjemné, ve zdraví prožité 
podzimní dny a zbytek letošního roku.

Za redakci NN Karel Šik
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„Svatba v průběhu století“ (4. - 5. září)
Moc děkujeme všem, kteří prošli své rodinné 
fotoarchivy a dali nám k dispozici fotografi e 
svateb. Bez Vás by se výstava nemohla usku-
tečnit!
Myšlenka o výstavě nevěst vznikla už o 
prázdninách v minulém roce a od hodů 2020 
jsme začali sbírat fotky nevěst, ženichů a sva-
teb, skenovat, tisknout a laminátovat. Nako-
nec se sešlo 700 fotografi í. 
Ve foyer byly fotografi e z let 1900 až 1950, ve 
velkém sále roky 1950-2000 a v novém sále 
skončily fotky „současné“. Bohužel ne u všech 
jsme věděli datum svatby, hodně fotek se 
jen odhadovalo. Jména novomanželů jsme 

nemohli sdělit a ne všichni byli známí. K na-
hlédnutí byly fotografi e dvojsvateb, nejstarší 
fotka byla pravděpodobně z roku 1906, k vi-
dění byla i nevěsta, která měla 21 družiček, 
nevěsty pocházely z  celého kouta naší re-
publiky i ze sousedního Německa a Sloven-
ska. A v neděli byla do nového sálu přidána 
fotografi e nevěsty ze soboty (4.9.2021) do-
konce z Kanady.
Ještě musíme poděkovat jmenovitě Hance 
K., Majce K., Olze K., Irči K. a Marti F. za skvělé 
dekorace a doladění výstavy. Velké poděko-
vání patří i těm dámám, které nám zapůjčily 

svatební šaty: Hanka K., Zuzka T., Iva K., Han-
ka H., Barča M., Marcela M., Martina F., Bo-
hunka K. a Iva K. ze Šumic. Poděkování patří 
i správci Sedlcké chalupy za půjčení fi gurín.
Přes 1000 návštěvníků za oba dny prošlo 
Besedou. Upřímně, tak kladnou odezvu (do-
konce i od pánů) jsme opravdu nečekali a 
hodně nás potěšila. Díky tomu a na vaše čet-
né žádosti ji pravděpodobně za pár let zopa-
kujeme. Kdo se tedy nenašel na této výstavě, 
může vše dohnat. Stačí, když opět začnete 
procházet rodinné fotoarchivy a s laskavým 
svolením nám zapůjčíte fotky .
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Obnova zahrady mateřské školy 

Přístavba společenského domu Beseda

Nové herní prvky zaplnily zahradu naší školky. Celková in-
vestice 2,7 mil.Kč byla fi nancována získanou dotací ve výši 
téměř 2,5 mil.Kč.   Dotace na dětská hřiště jsou většinou 
vypisovány prioritně pro obce do 3 tisíc obyvatel a jsem 
rád, že se nám tato dotace podařila uplatnit v  souvislosti 
s projektem „Rozšíření kapacity školky“, který jsme realizo-
vali v roce 2020. Budeme usilovat i o modernizaci a obnovu 
další herních prvků na veřejných dětských hřištích po obci, 
které již taky dožívají.  MV

byla oceněna hlavní cenou v  soutěži Stavba roku 2020 
Zlínského kraje v kategorii rozvojových projektů měst a 
obcí. Ocenění si vážíme a je důkazem, že architektura, pro-
jekt, interiér, funkcionalita i úprava náměstí se povedla. Na 
stavbě se podíleli: projektant Ing. Luděk Budík, dodavatel 
stavby 3V&H s.r.o., TDS a BOZP IS projekt UB, Investor Obec 
Nivnice, náklady na výstavbu přístavby 21,4 mil.Kč 

MV

j y j

MV
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17. noční pohádkový les (18. září 2021)
Pořád dostávám otázku, proč „noční“? Před 
osmnácti lety (v roce 2020 akce neproběhla) 
začínal pohádkový les až po západu slunce. 
S  přibývajícím počtem návštěvníků a nároč-
nějšími kulisami jsme posunuli začátek na od-
poledne a návštěvníci si mohou vybrat, zda se 
na cestu do pohádky vydají za denního světla, 
či vyrazí až při svitu svíček. 
Děti mohly letos potkat  pohádkové postavy 
hned na osmnácti stanovištích. Přivalil se obr 
Rabiják, přiletěli drak Šmak i ježibaba, připluli 
piráti i vodníci, přiběhli trpaslíci se Sněhurkou, 
Maxipes Fík s Ájou, Maková panenka s motý-
lem Emanuelem, Křemílek s  Vochomůrkou a 
další a další.
A trocha čísel: Na přípravě se podílelo čtyřicet 
šest borců (z toho osmnáct dětí), za postavy 
bylo převlečeno osmdesát sedm ochotných 
lidí. Musím jim všem velmi poděkovat. Pracova-
li bez nároku na odměnu, spoustu hodin. A to 
je dnes velmi vzácné. Postavili jsme deset vel-
kých rekvizit (hrad, šmoulí mlýn, perníkovou 
chaloupku…) a dva mosty z lešení, začali jsme 
ve středu odpoledne. Akci navštívilo čtyři sta 
šedesát osm dětí a celkový počet návštěvníků 
přesáhl tisícovku. 
Když jsme si v sobotu v noci alespoň chvilku 
sedli k ohni opéct špekáček a zahnat hlad, 
ptal jsem se skalních tahounů celé akce, 
jestli nám to stojí za to. Strávíme tady tý-
den života. Chvilku bylo ticho a pak jeden 
z nich, od kterého bych to nikdy nečekal, 
prohlásil: „Jsme sice úplně vyřízení, ale 
když pak vidíš ty nadšená děcka…“ 
Jsem rád, že nás poctilo svou návštěvou to-
lik lidí, tak třeba zase za rok. 
Nakonec ještě děkujeme sponzorům, bez 
kterých bychom takovou akci zorganizovat 
nemohli.

Jiří Miškar, 
vedoucí Turistického oddílu mládeže Nivnice
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Sponzoři



Děkujeme autorkám výstavy Daně Lukešové, 
Haně Kadlčkové a Marii Kománková a všem čle-
nům ZO a občanům za přinesené exponáty.

ZAHRÁDKÁŘI
Podzimní výstava zahrádkářů 

ve fotografi i
é, 
e-

ů 
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Předběžný přehled plánovaných sportovních a společenských akcí:
02. 11. Světelný průvod na hřbitov
07. 11. Svatohubertská mše sv. (kostel sv. Andělů Strážných)
08. 11. Čaj o páté (SD Beseda - nová část)
13. 11. Nivnický kros
21. 11. Vánoční prodejní výstava (SD Beseda)
26. 11. Rozsvícení vánočního stromu
27. 11. Setkání seniorů (SD Beseda)

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta popřípadě zrušena. 
Podrobnější informace o nich budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!

05. 12. Mikulášská besídka (SD Beseda)
06. 12. Čaj o páté (SD Beseda – nová část)
07. 12. Vánoční koncert školního pěveckého sboru 

s jarmarkem (SD Beseda)
19.12. Vánoční koncert DH Nivničanka (SD Beseda)
24. 12. Vítání Ježíška u kaple Nejsvětější Trojice



Pod tímto mottem začal 24.3.2001 Košt slivovice čle-
nů zahrádkářského svazu, který měl letos krásný 20. 
ročník. Od prvního koštu až do současnosti byl hlav-
ním organizátorem Ing. Karel Smetana, za což mu patří 
opravdu velké poděkování. Každý rok jsme se těšili na 
jeho veršované básničky o slivovičce a na Slib degustá-
torů, který v plném znění uvádíme .
Letošní hodnotící komise skládající se ze 7 členů koš-
tovala celkem 15 vzorků slivovic a shodla se na tom, že 
letošní ročník byl, co do chuti, vyrovnaný. 
Maximální počet udělených bodů 120.
1. místo Josef Kadlček  115 bodů
2. místo  František Soukeník  115 bodů
3. místo Mgr. Josef Výmola  111 bodů
4. místo Jiří Bohmann  109 bodů
5. místo Ing. Karel Smetana  109 bodů
Gratulujeme!!!

SLIB DEGUSTÁTORŮ

Na své nejlepší svědomí a vědomí SLIBUJEME, 
že jako aktivní hodnotitelé 20. koštu pálenek v Nivnici
budeme přistupovat ke vzorkům čestně, odpovědně a s chutí.

Vzorky posoudíme až po vypití,
nebudeme zvýhodňovat vzorků vlastních
a přízeň a body budeme přidělovat objektivně,
jak to jenom půjde.

Zavazujeme se, že v žádném případě nezesvětíme zahrádkářskou budovu
řečmi oplzlými, skutky nemravnými a zvratky tělesnými.

Nedopustíme, aby na Moravě vyhynuly trnky, durancie či švestečky.
K tomu nám dopomáhej mušky octová, kvasinka vinná a všichni páleničáři.

TAK KOŠTUJEME!

Naše základní organizace zahrádkářů byla pověřena Územním sdružení v Uherském 
Hradišti instalací expozice na výstavě Hortikomplex. Letošní téma bylo „U nás v sadě“ 
a naše členky a člen  se toho zhostili na výbornou. 
Děkujeme.

Kdo nivnickú slivovicu pije, toho ani sekerú nezabije!

ZO ČZS a Hortikomplex Olomouc

ani sekerú nezabbiijjjjjjjjeee!!!

Sčítání výsledkůSčítání výsledků

Vítězové 20. ročníku Koštu slivovice
Vítězové 20. ročníku Koštu slivovice

j

m
“

Kdo nivnickú slivovicu pije toho a i k ú bij !ani sekerú nezabije!
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KOMUNITNÍ ŠKOLA BESEDA, z.s.
I nadále pokračujeme v kurzech a krouž-
cích dotovaných v  rámci projektu 
„Zvyšovanie kvality života na vidieku 
vytváraním komunitních škol“ v  rámci 
operačního programu INTERREG V-A 
Slovenská republika-Česká republika.

Pod dohledem lektorek jsme se naučili:
- jak správně ořezat jabloně a hrušně; 
- uvařit nivnické „šlížky“ z bramboro-

vého těsta s mákem a povidly a upéct 
cukroví z mrkve (recept najdete níže) – 
obojí mohli ochutnat návštěvníci hodů 
v rámci Gastrodnu a podle odezvy moc 
chutnalo

- umíme správně obléci ženský kroj, uvá-
zat šatku (to chce trénovat a trénovat) a 
uvázat dívčí věneček;

- také uvázat netradiční kytice s využitím 
ovoce a zeleniny – kytice byly součástí 
zahrádkářské výstavy.

Mrkvové cukrové

Těsto:

250 g najemno strouhané mrkve

250 g tuku (máslo, Hera)

250 g hladké mouky (podle šťavnatosti 

mrkve lze přidat)

1 prášek do pečiva

Povidla na náplň a cukr na obalení 

(není nezbytně nutný)

Těsto zpracujeme a vykrajujeme tvary 

(čtverečky, kolečka), která naplníme 

z  poloviny povidly, tvary uzavřeme 

a pečeme na 180°C do zlatavé barvy. 

Teplé můžeme obalit v cukru.

Dobrou chuť

ct 

ti 

í



1. září 2020 je nádvoří dolní školy Zá-

kladní školy J.  A.  Komenského v  Nivnici 

osiřelé. Žáci, učitelé a rodiče tentokrát 

vítají školní rok 2020/2021 jinak, online 

v Microsoft Teams. 

Uplynulý školní rok byl ve znamení tr-

valých změn, překážek a  nových situací. 

Přesto jsme ho zvládli na jedničku!

Vážení a milí, 
také letos bych se podle zvyklosti ráda ohléd-
la za uplynulým školním rokem a nastínila, co 
nás čeká v tomto školním roce. 
V  září 2020 jsme doufali, že vzdělávání bude 
probíhat běžným způsobem. Bohužel jsme byli 
vystaveni mnohem většímu zatížení a neob-
vyklostem než v  roce předchozím. Školní rok 
2020/2021 se navždy vryje do  našich pamětí 
jako extrémně náročný rok s epidemií korona-
viru. 

Jak ovlivnil chod školy Covid-19?

Během školního roku Vláda ČR celkem 12 x 
změnila systém organizace školního vzdě-
lávání! V různě dlouhých intervalech se stří-
dala přímá výuka, střídavá výuka, distanční 
vzdělávání, rotační výuka a to střídavě napříč 
různými skupinami ročníků, 1.–2., 3.–5., 1.–5. 
a 9., 6.–8., 1.–5, 6.–9. Na  denním pořádku 
bylo logistické operativní řízení změn, které 
škole byly oznamovány nezřídka pouze den 
předem! Museli jsme čelit nepříjemným situ-
acím. Platila povinnost nosit roušky, nejdříve 
ve společných prostorách během přestávek, 
později ve všech vnitřních prostorách po ce-
lou dobu pobytu ve škole a nakonec jsme 
museli přistoupit na antigenní testování 
žáků v intervalu 1x a později 2x týdně. Žáci 
nemohli zpívat, cvičit, jezdit na výlety, ex-
kurze, ba dokonce se nemohli setkávat žáci 
z různých tříd, což nám velmi komplikovalo 
výuku volitelných předmětů, výchov a cizích 
jazyků. Nekonaly se tradiční školní akce, vá-
noční koncert ani jarmark.

Co se podařilo v roce 2020/2021?

Nivnická škola je jedna z největších v okrese, 
spojuje chod základní školy, mateřské školy, 
školní družiny, školní jídelny a její  výdejny. 
Jedná se o rozlehlý komplex tří budov s 59 
zaměstnanci. 
V mateřské škole se celkem vzdělávalo 114 
dětí v  5 třídách. V  základní škole jsme ote-
vřeli novou třídu, kdy jsme početné druháky 
rozdělili do dvou třetích tříd. Celkem se v ZŠ 
vzdělávalo v  17 třídách 323 žáků. Ve školní 
družině fungovala tři oddělení.
V pedagogickém sboru základní školy jsme 

SLOVO ŘEDITELKY ŠKOLY k začátku školního roku 2021/2022

přivítali paní učitelku Lolu Bauer a Mgr. 
Veroniku Zetkovou, ve školní družině paní 
vychovatelku Markétu Kubišovou. Do ma-
teřské školy nastoupila paní učitelka Bc. 
Kateřina Volná.
Nejvíc havarijní stavy školních budov jsme 
v  uplynulých dvou letech zvládli dát do 
funkčního stavu, proto jsme se letos mohli 
soustředit na dílčí opravy a běžnou údržbu.  
Podle plánu jsme dokončili opravu střechy 
v budově školníka a obnovili jsme rozběho-
vou dráhu na sportovišti dolní školy. Radi-
kální proměnou prošla školní zahrada MŠ, 
která byla vybavena moderními herními 
prvky a průlezkami.  
Škola uspěla v  několika dotačních progra-
mech, díky nimž jsme mohli obnovit učební 
pomůcky. Pořídili jsme nové počítače, note-
booky a robotické stavebnice pro dolní a 
horní školu a také pro MŠ, kterou jsme navíc 
vybavili dětskými ponky a stavebnicemi pro 
polytechnickou výchovu. Do ZŠ jsme zakou-
pili mikroskopy, měřidla, odbornou litera-
turu, skalpely a vytvořili jsme nové učební 
materiály, které žáci využívali při badatelské 
výuce na zahradě. V žákovských dílnách bylo 
v době provozu školy rušno, žáci pokračova-
li na výrobě ptačích budek. Nezahálela ani 
děvčata, která v žákovské kuchyňce připravi-
la několik chutných pokrmů.
Ještě v září, než byla škola uzavřena, jsme pro 
žáky připravili několik zajímavých projekto-
vých dnů, které vedli odborníci z praxe spolu 
s učiteli. Na podzim jsme v komorním duchu 
uctili památku 350. výročí úmrtí Komenské-
ho položením kytice k jeho pomníku. Přesto-
že probíhala po většinu školního roku online 
výuka, nezaháleli jsme a v  duchu vize Ko-
menského jsme žákům v rámci možností na-
bízeli pestrou vzdělávací nabídku. Proběhla 
např. online dopravní výchova nebo online 
projektové dny. Velkou radost nám udělalo 
ocenění dvou našich jazykových projektů 
cenou Quality Label a získání certifi kátu ev-
ropské jazykové školy! Poděkování patří uči-
telkám anglického jazyka, které vedou naše 
žáky ke konverzaci a spolupráci s žáky zahra-
ničních škol prostřednictvím ICT.
Činnost zájmových kroužků musela být 
v tomto školním roce přerušena. Žáci se ne-
mohli setkávat na přímo, tak jsme jim umož-
nili alespoň online kroužky, a že se žákům 
líbily! 
Rovněž soutěže a olympiády probíhaly on-
line. Naši žáci v  nich byli nadmíru úspěšní! 
Obsadili přední místa v  okresních kolech 
olympiády z matematiky, fyziky, německého, 
českého a anglického jazyka. Žáci školní dru-

žiny okouzlili odbornou porotu svou knihou 
„Vilda jede na výlet“, kde popsali a nakreslili 
setkání s J. A. Komenským. Za výrazné úspě-
chy byli žáci odměněni Nivnickým oříškem, 
pochvalou a knihou. 
V přijímacím řízení na střední školy si devá-
ťáci vedli výborně, přestože online příprava 
nebyla ideálním řešením. Maturitní obory 
odešlo studovat 80 % deváťáků. Naše škola 
obdržela za výsledky v  přijímacím řízení ve 
srovnání s ostatními ZŠ v rámci celé ČR nad-
průměrné hodnocení. 
Oříškem školního roku 2020/2021 pro nás 
byla organizace chodu školní družiny. Vlá-
da ČR zakázala spojovat žáky z různých tříd 
a školní družina tak musela být pro žáky 3. 
ročníku po většinu roku uzavřena. Také MŠ 
si prošla velkou změnou. Po jejím uzavření 
1. 3. 2021 jsme operativně během tříd dnů 
zavedli online vzdělávání, které bylo pro děti 
zajímavým zpestřením. Paní učitelky každý 
den online vysílaly 20minutový blok písni-
ček, říkanek, pohádek a zajímavých námětů 
pro domácí vzdělávání. Velké oblibě se těšily 
jarní poznávací stezky v okolí Nivnice a pole-
dní čtení do ouška.
Ráda bych poděkovala za podporu a  spo-
lupráci především rodičům, kteří se letos 
přípravě svých dětí na školu museli věnovat 
nad obvyklou míru. Měli tak možnost poznat 
obtížnou práci učitelů. Velmi děkuji za pod-
poru Otci Zdeňkovi, který se při výuce nábo-
ženství spolu s námi zapojil do online výuky. 
K  nejvýznamnějším událostem uplynulého 
školního roku patří udělení medaile J. A. Ko-
menského ředitelce nivnické školy. Slavnost-
ní převzetí medaile proběhlo 2. července 
2021 v NPMK JAK v Praze za účasti předních 
Komeniologů. Medaile je oceněním mé 
dlouholeté pedagogické práce a současně 
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družině fungovala tři oddělení.
V pedagogickém sboru základní školy jsme 

olympiády z matematiky, fyziky, německého, 
českého a anglického jazyka. Žáci školní dru-

dlouholeté pedagogické práce a současně 
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činnosti naší školy v  oblasti šíření odkazu 
Komenského. Velmi si tohoto ocenění vážím.
Nivnická škola stále patří k těm nejlepším a 
za to patří pedagogům velké poděkování. 
Svou práci zvládají výborně, což je patrné ze 
spokojenosti žáků a jejich rodičů. 

Co připravujeme pro další školní rok? 

Opět budeme mít více žáků, do prvních tříd 
nastoupí početné ročníky. Přivítáme paní 
učitelku Mgr. Hanu Polesovou, která bude vy-
učovat anglický a český jazyk. Zahájíme pro-
voz ranní školní družiny pro žáky 1. a 2. roční-
ku, jejichž rodiče jsou v zaměstnání a nemají 
možnost doprovodu dítěte do školy. 
V základní škole ve 4. – 9. ročníku začneme 
s  výukou nové Informatiky podle revidova-ý y p

ného školního vzdělávacího programu. Žáci 
se budou učit kriticky přemýšlet a dostanou 
se i k základům programování. 
Uskutečníme další projektové dny a zajímavé 
aktivity v rámci projektu EU „Šablony III“, vy-
cestujeme do zahraničí a podpoříme jazyko-
vé vzdělání učitelů s programem „Erasmus+“ 
a dokončíme projekt „Biodiverzita květnaté 
louky“. Povedeme naše žáky k nabytí praktic-
kých dovedností při práci na školní zahradě, 
v žákovských dílnách, kuchyňce a při práci se 
šicími stroji. 
V březnu oslavíme ve velkém stylu 430. vý-
ročí narození J. A. Komenského, jehož jméno 
naše škola hrdě nese. V  sobotu 19. března 
se bude v kostele v Nivnici konat hudebně 
literární pásmo „Vivat Comenius“ a v  neděli 

20. března proběhne v Besedě „Školní akade-
mie“. Všichni jste srdečně zváni.
Nivnická škola je známá svou kvalitní výukou 
široko daleko, v mnohém je příkladem dobré 
praxe. Budeme se dál snažit tuto výbornou 
image posilovat. 
Do nového školního roku přeji všem mnoho 
dobrého, pedagogům zajímavé nápady pro 
výuku, žákům houževnatost při učení a rodi-
čům trpělivost se svými dětmi. 
Věřím, že se v novém školním roce 2021/2022 
epidemiologická situace zklidní a naši žáci 
zažijí běžný provoz školy s plnohodnotnou a 
pestrou výukou.

  PhDr. Šárka Mikesková, ředitelka školy

Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

146,8 18,4 33,7 6,6 8 16 5 0,2 m/s 3,8 m/s 4,6 m/s

Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

31,0 15,5 27,6 4,7 11 0,2 m/s 2,2 m/s 3,1 m/s

Počasí
Počasí u nás v srpnu 2021

Perseidy:

Počasí u nás v září 2021

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních 
celsia (Počítáme ji ze tří čtení tep-
loměru  v  7:00, 14:00 a  21:00h. 
Večerní pozorování se bere do 
součtu dvakrát a výsledek se dělí 
čtyřmi). Průměrná měsíční tep-
lota se počítá s průměrných tep-
lot jednotlivých dnů. Průměrná 
roční teplota se počítá z průměr-
ných teplot jednotlivých měsíců.

Max. t. udává největší teplotu ve stup-
ních celsia, která byla dosažena 
v měsíci

Min. t.  udává nejnižší teplotu ve stup-
ních celsia, která byla dosažena 
v měsíci

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-

100%)
 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin 
teplota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C 

a více)
Tn tropická noc
Ø Vítr  průměrná rychlost větru za mě-

síc v m/s

Max. rychlost větru 
největší rychlost v  m/s, kterou vítr dosáhl 
během měsíce
Náraz větru 
největší náraz větru v m/s v daném měsíci

činnosti naší školy v oblasti šíření odkazu ného školního vzdělávacího programu Žáci 20 března proběhne v Besedě Školní akade

ných teplot jednotlivých měsíců. A arktický den (během 24 hodin
teplota stále nižší než -10°C)

největší náraz větru v m/s v daném měsíci

www.n i v n i c e . c z
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Meteorický roj Per-
seidy je každoroční 
nebeskou událostí. Je 
v činnosti od 11. čer-
vence do 24. srpna s 
maximem vždy kolem 
12. srpna. Nejlepší 
podmínky byly letos 
od 11. do 13. srpna. 
Tak co, pozorovali jste?



„Kluci, holky, spěchejte do naší školky, 
školička jak kytička, slyšet je v ní písnička.“
…i do naší školky spěchali všichni kluci i holky po letních 
prázdninách, abychom společně vykročili do nového školní-
ho roku. Na děti čekaly nejen vyzdobené třídy, hrací kouty, 
noví kamarádi, ale především nová zahrada, na kterou jsme se 
všichni tolik těšili. Užíváme si tu každý hezký sluníčkový den, 
seznamujeme se s novými herními prvky a dovádíme i tvoří-
me v nových pískovištích.
A co nás ještě čeká? Před sebou máme krásný barevný podzim, 
který přivítáme „Dýňovou slavností“, kdy okolí školičky zaplní 
různí dýňáci, strašidýlka a spousta výrobků z dýní. Předškolní 
děti se chystají na dopravní hřiště, kde se seznámí se základy 
bezpečnosti v silničním provozu a vyzkouší si jízdu na různých 
motorkách, odrážedlech, koloběžkách či velkých kolech. 
Dále se těšíme na Kouzelnickou show, hudební pořady pro 
děti, ale také na objevování krás podzimní přírody, kreativní 
tvoření, zábavné hry, ale hlavně na krásné chvilky se svými ka-
marády.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA a MATEŘSKÁ ŠKOLA J.A.K.

marády.

 
í 
-y ý
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Dne 2. července 2021 se uskutečnilo v Národním pedagogickém muzeu J. A. 
Komenského (NPMK) v Praze slavnostní předávání Medailí J. A. Komenského. 
Myšlenka udělovat Medaili J. A. Komenského osobnostem, které se význam-
nou mírou podílejí na rozvoji vzdělání, výchovy a šíření myšlenek J. A. Ko-
menského, vznikla v rámci příležitosti 400. výročí narození J. A. Komenského v 
roce 1992. NPMK uděluje tuto medaili významným tuzemským a zahraničním 
osobnostem, které se zasloužily o rozvoj bádání v oblasti dějin školství, přispě-
ly k rozvoji NPMK, zasloužily se o šíření odkazu 
J. A. Komenského či dosáhly mimořádných vý-
sledků v pedagogické sféře. 
Prestižní Medaili J. A. Komenského obdrželo 
v tomto roce osm významných osobností z ob-
lasti historie pedagogiky a komeniologie. 
Za mimořádné úsilí při šíření odkazu Ko-

menského byla medailí oceněna také paní 

ředitelka ZŠ Nivnice PhDr. Šárka Mikesko-

vá.

(Aktuality MŠMT 2. 7. 2021)

Pro žáky 9. ročníku byl připraven projektový den zaměřený na volbu 
povolání. Jsme rádi, že naše pozvání přijaly i pracovnice Úřadu práce 
v Uh. Hradišti a neziskové organizace Šrumec v Uh. Brodě. Žáci se 
zamýšleli nad svými vlastnostmi, silnými a slabými stránkami, zda je 

možné využít těchto vlastností ve svém budoucím povolání. Odpo-
vídali na otázky v dotazníku, zkoušeli hledat „svůj“ obor nebo školu 
v Atlase školství. Je před nimi velmi důležitý rok, proto držíme palce, 
aby vysněná škola či obor byl zároveň i šťastnou a správnou volbou.

Udělení medaile Komenského paní ředitelce 

PhDr. Šárce Mikeskové  

Projektový den – Příprava na budoucí povolání

(Aktuality MŠMT 2. 7. 2021)

-
v 

m 
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zamýšleli nad svými vlastnostmi, silnými a slabými stránkami, zda je 

Udělení medaile Komenského paní ředitelce
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Snad každý z nás slyšel české přísloví: Kolik 
jazyků umíš, tolikrát si člověkem. Nivnická 
škola se již řadu let zapojuje do eTwinnin-
gových projektů, ale v  loňském roce po-
stoupila do další výzvy a projektem Učíme 
se cizí jazyky se zapojila do dotačního pro-
gramu Erasmus+ školní vzdělávání ve Výzvě 
2020 – KA1 zaměřeného na jazykové vzdě-
lávání pedagogů v zahraničí. Symbolicky se 
tak otevřela brána jazyků. 
O letošních prázdninách se pedagožky roz-
jely do zahraničí, aby zlepšily své jazykové 
dovednosti a načerpaly novou inspiraci pro 
svoji práci. Pět jazykově-metodických kur-
zů probíhalo v Německu a v  Irsku. Přesto-
že svým obsahem byly kurzy rozmanité, 
přinesly všem zúčastněným jednoznačný 
profi t: zkvalitnění jazykových dovednos-
tí, poznání nových vyučovacích metod 
při výuce jazyků, uplatnění nových ICT, 
spolupráci s  lidmi odlišných národností, 
poznání jiných kultur a reálií, osobností 
rozvoj a hlavně chuť nabyté zkušenosti 
aplikovat ve svých hodinách.  
Kéž v duchu myšlenky J. A. Komenského: 
„Uvidíš-li jinde věci lepší, pravdivější a 
užitečnější, proč bys je rád nevyměnil za 
své, které nejsou tak hodnotné?“ – na-
cházíme nové cesty za poznáním.

S radostí oznamujeme, že se i přes kom-
plikace způsobené distanční výukou 
nivnická škola nedala zahanbit a usku-
tečnila několik eTwinningových   pro-
jektů, z nichž dva získaly certifi kát Qua-
lity Label 2021. Hodnocení probíhá na 
základě kritérií stanovených Centrálním 
podpůrným střediskem pro eTwinning 
pro všechny zúčastněné země. Každá 
přihláška je hodnocena třemi nezávislý-
mi hodnotiteli. V letošním roce se sešlo 
111 žádostí a projekty realizované s žáky 7. ročníků patřily k těm oceněným. 
Oba projekty spojovala aktivní spolupráce se zahraničními partnery, využití 
moderních technologií, online setkání a zlepšování jazykových schopností. 
Všem zúčastněným patří velké poděkování a přání: s chutí do dalších výzev 

Dne 5. října proběhlo na naší škole setkání žáků 9. ročníků, jejich rodičů se zá-
stupci středních škol. Jednotlivé školy prezentovaly své obory a naši deváťáci 
tak získali přehled o konkrétních oborech, které školy nabízejí. Poté následovaly 
individuální konzultace s jednotlivými zástupci. Snad tato akce pomohla žákům 
při jejich rozhodování o svém budoucím nasměrování.

Erasmus v Nivnici

Získali jsme dva certifi káty Quality Label 2021

Setkání se zástupci středních škol
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Erasmus v Nivnici

individuální konzultace s jednotlivými zástupci. Snad tato akce pomohla žákům
při jejich rozhodování o svém budoucím nasměrování.

m
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Zahájení školního roku 2021/2022 mělo slavnostní 
atmosféru. Opět jsme se mohli sejít všichni společně, 
a tak nádvoří dolní školy ožilo. Prvňáčky jsme přivítali 
a šerpovali ve třídách. Přejeme všem hodně školních 
úspěchů a radosti!

Základní škola 

I. A Mgr. Jana Martináková
I. B Mgr. Jarmila Basariková
II. A Mgr. Jana Formánková
II. B Mgr. Lenka Miškarová
III. A Mgr. Karla Berecka
III. B Mgr. Marcela Bochinová
IV. A Mgr. Ivana Karlíková
IV. B Mgr. Veronika Zetková

V. A Mgr. Jitka Jančová
VI. A Mgr. Andrea Miškarová
VI. B Mgr. Yveta Michalcová
VII. A Mgr. Hana Strommerová
VII. B Mgr. Miroslava Mikulcová
VIII. A Mgr. Ondřej Maňák
VIII. B Mgr. Renata Charvátová
IX. A Ing. Věra Kročová
IX. B Mgr. Jitka Miklášová
 

Školní družina 

I. odd. Markéta Kubišová
II. odd. Bc. Nikola Chovancová
III. odd. Mgr. Jana Solníková

Mateřská škola

Myšky Mgr. H. Damborská, E. Stojaspalová
Sluníčka Mgr. M. Vaculová, M. Pakostová
Včelky S. Pavelková, H. Trtková
Berušky Bc. G. Beníčková, Bc. K. Martináková
Motýlci Bc. K. Volná, Ing. E. Koktavá

Zahájení školního roku 2021/2022

Třídnictví ve školním roce 2021/2022

2Zahájení školního roku 2021/20222

Berušky Bc. G. Beníčková, Bc. K. Martináková
Motýlci Bc. K. Volná, Ing. E. Koktavá
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Ve čtvrtek 30. 9. 2021 jsme uspořádali 1. ročník mezitřídních závodů ve 
sprinterském víceboji. Děti závodily v běhu na 40, 50 a 60 metrů. Z kaž-
dé třídy závodili tři nejrychlejší chlapci a děvčata. Všeobecně panovala 
nahecovaná nálada a z toho pramenily pěkné a někdy i překvapivé vý-
kony. Vyhodnoceni byli jednotlivci v mladší a starší kategorii, tak také 
nejrychlejší třída.

Nejlepší sprinteři v mladší kategorii 6. – 7. třída:

1. Ondřej Karlík 7.A a Jolana Volná 7.B
2. Dominik Zetka 7.A a Sofi e Lysoňková 6.A
3. Daniel Bradáč 7.A a Barbora Vaškových 7.B

Nejlepší sprinteři ve starší kategorii 8. – 9. třída:

1. Adam Petráš 8.B a Denisa Volná 9.A
2. Richard Kovařík 9.A a Anna Mášová 9.A
3. Michal Zámečník 9.B a Brigita Velecká 9.B
Putovní pohár za nejrychlejší třídu získala 9.A, 2.místo 9.B, 3.místo 

8.B, 4.místo 7.B,  5.místo 7.A, 6.místo 8.A, 7.místo 6.A a 8.místo 6.B

Nejrychlejšími sprintery byla Denisa Volná 9.A a Ondřej Karlík 7.A

Celkem startovalo 48 závodníků.

Děvčata z 8. Ročníku se už teď pilně připravují na vánoční jarmark, který doufáme, že letos 
proběhne. Zpracovávala dýně na dýňovou hořčici a dýňové cookies. Další skupinka pekla 
pečený čaj. A nezapomněla ani na to, že musíme zazimovat naši školní zahrádku.

I letos spolupracujeme s Jazykovou školou z Hodonína, která 
k nám jednou měsíčně vysílá rodilého mluvčího, který s dětmi 
diskutuje na zadaná témata nebo procvičuje aktuálně probí-
ranou gramatiku. Věříme, že jsou tyto hodiny pro žáky oboha-
cením poslechem jiné výslovnosti, používáním rozličné slovní 
zásoby či možností přímo reagovat na aktuální situaci. 

Mezitřídní závody ve sprinterském víceboji

Pracovní činnosti v 8. ročníku

Mluvčí 

e
-

a 
-
 

i
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Mezitřídní závody ve sprinterském víceboji

cením poslechem jiné výslovnosti, používáním rozličné slovní 
zásoby či možností přímo reagovat na aktuální situaci. 
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Ve středu 6. 10. třídy 2.A a 2.B navštívily místní knihovnu, kde je če-
kalo velké překvapení. Do knihovny za dětmi přišli princ Knihomil 
a princezna Pohádka. Princ Knihomil všechny pasoval na čtenáře 

knihovny. Žáci dostali na památku pasovací listinu s dárečky a od-
nesli si s sebou pěknou vzpomínku, která je určitě opět přivede za 
knížkami do místní knihovny.

Pasování druháků na čtenáře knihovny

a princezna Pohádka. Princ Knihomil všechny pasovall na čtenáře knížkami do místnchny pasoval í knihovny.í knihovny.

Pasování druháků na čtenáře knihovny
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Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 
konané ve dnech 8.10. – 9.10.2021

Obec: Nivnice

Okrsky Voliči v 
seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné hlasy % platných 
hlasůcelkem zpr. v %

3 3 100,00 2 630 1 819 69,16 1 819 1 806 99,29

Strana Platné hlasy

číslo název celkem v %

2 Švýcarská demokracie 10 0,55
3 VOLNÝ blok 26 1,43
4 Svoboda a př. demokracie (SPD) 167 9,24
5 Česká str.sociálně demokrat. 120 6,64
7 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL 2 0,11
8 Trikolora Svobodní Soukromníci 75 4,15
9 Aliance pro budoucnost 4 0,22
10 Hnutí Prameny 6 0,33

Strana Platné hlasy

číslo název celkem v %

12 PŘÍSAHA Roberta Šlachty 71 3,93
13 SPOLU – ODS, KDU-ČSL, TOP 09 556 30,78
15 Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 1 0,05
16 Koruna Česká (monarch.strana) 1 0,05
17 PIRÁTI a STAROSTOVÉ 263 14,56
18 Komunistická str.Čech a Moravy 61 3,37
20 ANO 2011 416 23,03
21 Otevřeme ČR normálnímu životu 1 0,05
22 Moravané 9 0,49



TAKTO NE!!!

Ekologické okénko 

A stále a znovu: „černá skládka“ mezi kontejnery na ul. Čupy opět někdo odložil nepotřebné věci a bylo mu zatěžko zajet s nimi na sběrný dvůr. Majitelé přilehlých domů už byli upozorně-ni a pokud se situace bude opakovat, bude zde nainstalována kamera.

A stále a znovu: Kontejnery na textil jsou umístěné i na ulici Čupy 

a na ulici Podohradí (u sportovní haly). Autem není problém v 

případě plných kontejnerů přijet na jiné místo. Tyto odložené pytle 

i volně pohozené textilie vystavené dešti se stávají směsným odpa-

dem a jsou nakonec odvezeny na sběrný dvůr.

TAKTO NE!!!

il j í těné i na ulici Čupy A stále a znovu: černá skládka“ m i k
A

Ekologická celoroční soutěž pro děti
V. kolo soutěže bude o PAPÍRU. Starý papír sbíráme do pytlů nebo ho mů-
žeme odevzdat do sběrny či do sběrného dvora. Papír nebo i karton lze ale 
také dále využít, např. pro vytvoření dekorace. Jednu z možností najdete na 
obrázku a když je ten podzim, sestavíme si kartonového ježka, který bude 
prvním úkolem tohoto kola. Rodiče vám s tím určitě rádi pomohou. Zo-
pakujeme si, že papír se dává i do modrých kontejnerů, a tak vezmeme 
modrou pastelku a v přiložené omalovánce vybarvíme všechno, co patří 
do papíru. 

V. kolo – PAPÍR

1. úkol: Sestavit ježka z kartonu – inspiraci máte v obrázcích, ale ježek 
může vypadat jakkoli.

2. úkol: Omalovánka 

Soutěž bude vyhodnocena v prvním číle NN roku 2022. Každý splněný úkol pošlete na adresu ksbeseda@seznam.cz. 
Splněné úkoly můžete posílat buď jednotlivě nebo všechny najednou po ukončení soutěže. Nezapomeňte dopsat jméno a kontakt na vás.
Hrajeme o 3 batohy s překvapením.

Vážení uživatelé systému MESOH, k 30. 9. 2021 bylo ukončeno období pro vyhodnocení třídění odpadů a slev pro rok 2022, tzv. MESOH rok.

Prosíme o kontrolu, zda jsou všechny údaje ve Vašem odpadovém účtu správné. Případné změny, doplnění chybějících svozů apod. lze 

uplatňovat do 30. 11. 2021 na e-mailu bradacova.isnoit@gmail.com. Po tomto datu již nebude možné reklamaci uplatnit. Vždy prosím uveďte 

vaše IDS (ID stanoviště), příp. adresu stanoviště.

Od 1. 10. 2021 začal nový MESOH rok, jehož vyhodnocení proběhne na podzim roku 2022. Pro zobrazení svozů odpadu za nové období 

1. 10. 2021 – 30. 9. 2022 si můžete překliknout v pravém horním rohu Vašeho odpadového účtu. 

Děkujeme, že třídíte a snižujete produkci odpadů!

-
e
a

úkol pošlete na adresu ksbeseda@seznam cz
Splněné úkoly můžete posílat buď jednotlivě nebo všechny najednou po ukončení soutěže. Nezapomeňte dopsat jméno a kontakt na vás.
Hrajeme o 3 batohy s překvapením.
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FOTOREPORTÁŽ
Slavnosti vína 11. 9.

Čaj o páté, 13. 9. a 11. 10.   
Slavnosti vína 11. 9.

jj ppáté, 13. 9. a 11. 10.   
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Setkání rodáků 60-níci, 11. 9. 

Křest CD Můj milý 27. 9. 

Setkání rodáků 50-níci, 11. 9.

Vítání 25.9.2021

Setkání rodáků ročník 1946, 25.9.   

Burza podzimního dětského 
oblečení 21.-23. 9.

Setkání rodáků 60 n ,,Setkání rodáků 60-níci, 11. 9. 

B Křest CD Můjjj milýýý 27. 9. ý 27 9

dáků 50 níci, 11. 9.
etkání rodáků 50-níci 11 9

rodáků ročník 1946, 25.9.   
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Jak to u nás bývávalo, nejen ve Smrtné Uličce… 
vzpomínky z dětských let pokračování z minula:

Jak to bylo v Uličce názorově - Na úvod této 
části, čili seriálu z dětství, bych připomněl asi 
i závažnou skutečnost, že my mládež, proží-
vající 50. - 60. léta minulého století, jsme až 
tolik nedali na politické, či náboženské pře-
svědčení našich rodin, ale přesto jsme věděli, 
kdo je jak názorově směrován. Tím myslím, 
že byly rodiny, třeba více křesťansky vedeny, 
jiné byly pokrokovější. I toto mne vždy zají-
malo a od otce jsem věděl, že k sociálním 
demokratům/tak jak on - se hlásili z Uličky/
třeba strýc Žábranský, Cyril Čech/starší, ně-
kteří ze sokolských muzikantů - Karel Velec-
ký, Franta Flasar, Trtek/Safrment, určitě i další. 
Pak tu byly rodiny lidovecké - Zvářalovi/221, 
Lukešovi/za Stodolama, Hyblerovi, Martiško-
vi, Slezáci/Karólé, Karel Kachník, Slávek Bar-
tek, Krchňáčci, Adamcovi/zvláště paní učitel-
ka, Mahdal/Školník, ad. V Uličce bylo hodně 
Čuříkovců, příbuzní to vůdce Franty 
Kaně/†1956 - byli to Slezáci, Veselí, Kunčíci, 
možná jiní. Z nich se někteří po válce opět 
vrátili do Lidové strany/Franta Veselý byl za 
tuto složku v MNV až do února 1948, jiní se 
nechali zlákat ke komunistům… Byli v Uličce 
i republikáni/agrárníci? Před válkou to byli 
Velíci, po válce se přihlásili k národním socia-
listům, potom ještě Trtci/pod Friedlem - po 
válce ale už sociální demokrati. - Ale mohu 
říci, že nás toto dělení, totiž uvedenou mlá-
dež, až tolik nekormoutilo, aniž rozdělovalo. 
V naší době už takové rozdělení nebylo, pro-
tože to bylo za éry lidové demokracie. Vědělo 
se třeba, že Josef Hubač starší patřil k před-
ním funkcionářům KSČ v Nivnici, ale byl to i 
biřmovací kmotr mého bratra Josefa v r. 
1947, měl levicové názory, leč značně tole-
rantní. Vím, že se říkalo, že v r. 1963 on i s 
manželkou Stázkou byli na Miléniové pouti 
na Velehradě u příležitosti 1100. výročí pří-
chodů Bratří ze Soluně na Moravu/863, kde 
hlavním celebrantem byl biskup Pobožný ze 
Slovenska, protože v Čechách a na Moravě 
byli ostatní biskupové, kteří žili - internováni. 
Tenkrát na mohutném shromáždění promlu-
vil na Velehradě Dr. Josef Plojhar, předseda 
ČSL, víme, že byla v područí Národní fronty. - 
Milý čtenáři, možná se ti zdá, že jsem jaksi 
odbočil od tématu, leč opak je pravdou - po-
kračuji vzpomínkami z mladých roků: Ať ne-
zapomenu také na kamarádky, ale i ta doba 
později přišla, kdy mamičky jim připomínaly, 
aby se s klukama moc už nescházaly/hlavně 

byla aktivní tetka Vikto-
rka Kapsová, možná i 
zbožná tetička Hyble-
rová. - Naší doménou 
bylo jaro až podzim, 
když jsme si i v zimě 
uměli najít zábavu, 
což platilo od r. 1954 
až do r. 1959, potom 
už jsme zase více 
sportovali, když ná-
sledně jsme se loučili 
postupně odcho-
dem do učení, nako-
nec až na vojnu. - Ty 
naše hry: Byla to jakási výhoda už dříve vzpo-
menutých Prostředňanů, kdy jsme si za naší 
starou chalupou a vedle Slezákového hum-
na/čp. 223, vytvořili otevřené jeviště a říkali 
jsme tomu, že se hrajeme na „Druhém boku“. 
Sice mnozí, zvláště Bandité nám spílali Kov-
bojú, ale možno po pravdě povědět, že hry 
se většinou netýkaly Divokého západu, jak 
nám bylo předesíláno. Když jsme se rozho-
dovali: budeme sa hrát za stara, a nebo za 
nova? Děj jsme si uzpůsobili často ze zážitků 
nedělních fi lmových představení, ale i z kní-
žek, apod. Účinkující? Anežka a Jožin S., Lidka 
K., sestry Hyblerovy, Petr M., někdy z Horňa-
nů přišel Franta Máčalík, také Karel Haluza. 
Nechci se jaksi uznávat, vždyť svědkové ví - já 
byl dirigentem, v jedné osobě režisérem i 
hlavním hercem. Do těch her jsme se natolik 
zabrali, že se nám při stmívání ani nechtělo 
domů, když zaznělo od rodičů: „Už dom, koli-
krát budu ešče na vás křičat…“ Snad i jinde v 
Nivnici se nějak děcka hrály, trochu jinak, to 
nevím. Jen ještě uvedu, že tyto naše příběhy 
začínaly: Psal se rok 1560… a už to bylo zpo-
dobnění vzpoury venkovanů proti panské 
moci/viz napodobení fi lmy o Psohlavcích, 
atd. - Kohoutího sádla nebylo nikde: Od dáv-
ných historických dějů a jejich napodobení, 
ke skutečnému dění. Jeden takový skutečný 
příběh se udál a tento vypovím, přestože jak 
jsem uvedl, prožívali jsme i různé humoresky, 
až uličnictví, ale ne všechno je publikovatel-
né, protože to přesahuje míru, ale bylo to tak: 
Prosím, pokračujte ve čtení - aktérem je zase 
Staňa Hubač, Fanuš Máčalík a my ostatní: 
mimo mě, Michalkové, Jožin Slezák, asi i ně-
jaká děvčica. Nevím, co bylo důvodem, že 
jsme se shromáždili před Hubačovým, připo-
mínám, že tenkrát bydleli v Uličce - byla to 

doba prázdnin, asi někdy po obědě. To jsem 
měl po vychození 2. třídy. Šprýmař Staňa se 
najednou obrátil na Máčalíka. - „Franto, neza-
šel bys do obchodu k Frýdlovi, kúpit kohútí-
ho sádla? Na, tady máš 5 Kčs/tenkrát papíro-
vých - a dones mně to.“ Do určeného obcho-
du bylo asi 150 metrů. Fanuš vcelku ochotně 
souhlasil. My ostatní, tušící v tom jakousi ha-
baďůru, jsme se všichni vydali s ním, co do-
provod. Ten obchod, to byl vlastně koloniál, 
nechci napsat, že vetešnictví: bylo tam od 
tvarůžků a kyselých rybiček, až k zeměděl-
skému nářadí všeho druhu - biče i chomouty 
na dobytek. Vrazili jsme dovnitř, nebylo tam 
nikoho, než pouze pan Friedl za pultem. - „Co 
chcete mládeži?“ zeptal se svým huhňavým 
hlasem - „Pane Frýdl, já bych chtěl za pět ko-
run kohútího sádla.“ vyklopil ze sebe Frantík, 
kterému se říkalo, pro jeho robustní postavu 
- Máčala. Ale starší lidé mu říkali - Martiško - 
po zemřelém dědečkovi. - Friedl: „No to ne-
mám, kdo vás vůbec poslal?“ A pokračoval 
„Ještě se zeptejte, jestli není u Truksů.“ - Dob-
ře, naše expedice vyrazila dolů naší Uličkou, 
zabočila vlevo na Pořádí, směr Truksa. To byl 
obchod na úrovni s výbornou obsluhou 
obou manželů - majitelů. Třeba naše matka 
dávala tomuto obchodu přednost, než ob-
chodu Friedla, který byl dosti bližší. - Opět 
všichni za Frantíkem do obchodu. Vždy ele-
gantní pan Truksa nás přivítal dotazem: „Co 
se děje, co byste rádi?!“ - „Pane Truksa..“ - vysy-
pal ze sebe Fanuš. „My bychom chtěli kúpit 
kohútího sádla, ale enom za pět korun.“ - „A 
byli jste už aj u Friedla? - Protože vím, že jste 
ze Smrtné Uličky.“ - Posmutnělý Máčalík: „Tam 
už jsme byli, nemajú, a proto nás poslali k 
vám.“ - „Tož běžte k Mikulcovi, třeba to tam už 
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dodali“ - zní rada. - A zase naše tlupa v čele s 
Frantou si to šine do dědiny ke kostelu, ko-
lem cukrárny Zelinků, přes Smetaníkův mos-
tek kolem Bartkovi kovárny a kolem Národní-
ho Výboru/přes silnici nás zdraví Obecná 
škola, samozřejmě nyní v létě opuštěná. - Na-
proti obchod Mikulců. Tento byl trochu výji-
mečný, protože se zde prodávala i uzenina, 
jinak ta byla k dostání pouze v Masně paní 
Májkové/nelze nevzpomnět na šikovného 
řezníka, který tam také pracoval, což byl Jož-
ka Zámečník ze Strání. Někteří Nivničané ale 
byli na lidi z této horské obce, nevím proč - 
vysazení, ba podceňovali je. Tady uvedu na 
příkladu, že když hrálo fotbalové mužstvo ze 
Strání v Nivnici, věrný a rozverný fanda To-
máš Mahdal už vykřikoval posměvačně - 
„Hore brehom“. Ale Zámečník byl také velký 
karbaník - místo oběda šel do Besedy si za-
hrát mariášek, obyčejně tam na něj čekal též 
usměvavý drogista pan Kolouch. Ale pardon, 
zase jsem odbočil od vyprávění, neboť chás-
ka Uličanů se nachází u Mikulců v obchodě. 
„Co si žádáte?“ - žoviálně se ptá pan Mikulec, 
rád žmoulajíce v puse kruželku ze salámu, toť 
jeho obyčej. - „Pane vedůcí..“ - už trochu nejis-
tě Frantík - „Sháníme všady kohútího sádla a 
není ani u Truksů ani u Frýdlů. Od Truksů nás 
poslali k vám.“ - „To je chyba, přece ví, že koh-
útí sádlo ještě nerozváželi, zkuste to ještě u 
Nevoralů“ - říká pan Mikulec, vždy žertovný, 
zvláště k dorůstajícím děvčatům. - Tak jsme 
se vydali ještě dále, ale Máčalíkovi se u Liďáku 
rozbřesklo a říká: „Že si ten Staňa Hubač udě-
lal ze mňa srandu.? Já už k Nevoralce ne-
pujdu.“ - A my všichni, totiž doprovod, jsme 
se rozesmáli celému vtipu až k neudržení. 
Vrátili jsme se k Hubačovému, že prostě toho 
kohútího sádla nikde nemajú.“ - Dnes však 
víme, že oba hlavní aktéři už svorně odpočí-
vají na nivnickém hřbitově, jejich hroby na-
jdete na pravé straně: Frantík níže a Standa 
výše. Někdo mi kdysi říkal, že tito dva kama-
rádi se ještě už jako marodní, snažili poko-
chat okolím Nivnice a obcházeli Králov, Jamy, 
možná jinde - brzy povoláni na věčnost/Fr. 
M. r. 1999, St. H. r. 2003. My, kteří jsme se s 
nimi znali co kamarádi, na ně vzpomeňme, 

nejlépe modlitbou! - 
Frantík - vyjednávač: Na 
to byl Máčalík/Martiško - 
mistr. Takříkajíc měl tro-
chu i mnoho tváří, ale 
on svým způsobem po-
losirotek, byl dobrákem 
od kosti. To bylo právě 
při minule vzpomenu-
tých Olympijských 
hrách Uličanů, které se 
z větší části odbývali za Stodola-
ma/dnes tam stojí většinou honosné domy, 
kde bydlí např. Marta Mahdalová, Staňa 
Mahdal/klempíř, ad. Tehdy tam stály selské 
stodoly, ještě i žentoury na mlácení. To bylo 
naše ústřední hřiště, ale na nás číhal i různý 
nepřítel. Od svého stavení spustila babka Je-
glíkova. Přidaly se babička Lukešova, tetka 
Smetanová na rohu, nezaostaly babka Apo-
lena Knotková. Jím k ruce byl vždy jejich syn 
Franta, duševně postižený. A šlo o to, jestli při 
fotbale zakopneme balon do nově zřízené 
zahrádky, za Knotkovým domem. Když se tak 
stalo, cosi tam upravující babka zavelela 
Frantíkovi K. - „Franto, čuješ, hned vezni kosák 
a propuč im ten balón.“ Nestalo se, Franta byl 
nerozhodný, co enom mamka chcú, a tu na-
stupuje Frantík Martiško, skvělý gólman - 
protože utkání bylo přerušeno, a šel vyjedná-
vat: „Babko, šak jsme rodina, chodíte za našú 
babičkú na besedu, vraťte nám ten kopačák, 
už půjdeme doopravdy pryč, ke kerchovu.“ - 
Podařilo se, s dovětkem. - „Běžte třeba až ke 
Kapli, lebo potom uvidíte!“ - Všeobecný sou-
hlas okolních, vzpomenutých stařen. Olym-
pijské hry pak byly na čas přerušeny… - Roz-
todivné spory: Čteme něco podobného i v 
humoreskách u Galušky, výstižný je i spisova-
tel Zýbal, tak i v naší Nivnici nebylo vše ako-
rátní a byly různé sousedské, ale i jiné rozpo-
ry. Asi v létě 1957 se v našich humnech moc 
rozmnožili škůdci - housenky na stromech. A 
už to začalo, totiž vzájemné osočování: „Šak 
ty vaše húsenky přelézajú do našeho humna. 
A od koho, jedině od vás!“ - A bylo to. Napří-
klad slovní půtky, doprovázené i nedůstojný-
mi pozicemi mezi babušú Veselú a Anežkú 

Pražanovú, to nemožno blížeji vyjádřit, ne-
boť je to na mravnostní cenzuru. - A ještě 
uvedu jednu příhodu/těch bylo daleko více - 
třeba o tom, když strýc Plšek, jinak dobrý 
chlapík kdesi z Hané, stavěl zděnou zídku a 
jeho žena Aneša, původně Jančová, mu byla 
k ruce, ale více „na oštaru“, do jeho díla kecají-
ce… Tu se tam připletla babka, všeobecně 
zvaná Taladynka, jdoucí jak uváděla - „Byla 
jsem u naších Frantú/Veleckých - ale nepusti-
li mňa.“ Poté se uvelebila na hromadu hlíny 
před Flasarovým, kteří stavili, což bylo právě 
naproti Plšků. A byla další, která do díla Jana 
Plška mluvila. To už ale neunesla ani Jančov-
ka, jak se jí říkalo a spustila na Taladynku - „Co 
tady babo zavazáš a co sa staráš. Zeber sa a 
běž po svých.“ Pro nás, pozorující - to byla až 
groteska, ani samotný Chaplin takovou ne-
navodil. Poté o babce Taladynce, stojí něco 
málo doplnit. I ona byla součástí naší Uličky, 
život dožívala u Knotů, kteří koupili domek 
od Knotků/ti se odstěhovali do Bojkovic. 
Babka byla vlastně prodána i s chalupou a 
měla kumbálek ve dvoře. Ráda se svěřovala a 
vzpomínala, jak v době válečné/I. světového 
konfl iktu, jela „do Krakova“, kde byl snad 
manžel na vojně, poraněný - v nemocnici. Čili 
bylo to v Polsku, je snad známo, že jeho část 
patřila k Rakouskému mocnářství a doplňo-
vala to babka, jaký je tam prý dobrý ten sa-
lám „kerému sa říká krakovský“. - Je mi jasné, 
že dnes už to tak všechno nevyzní, ale pro 
nás, tehdejší mládež to byl veselost až nebý-
valá: totiž to její vyprávění. - 
Pokračování příště 

Zpracoval: St. L.
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ZpZpZpraracocococovavaval:l:l:l SSSt.t. LLL..

Pan Stanislav Lukáš, 

náš dlouholetý přispěvovatel 

do Nivnických novin, v říjnu 

oslavil krásných 75 let. 

Tímto mu k jeho 

životnímu jubileu 

přejeme vše dobré. 

K přání se připojuje i starosta obce.



www.n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 2828

NIVNICKÉ NOVINY • Periodický tisk územního samosprávného celku • občasník • Vydáno 22. 10. 2021• Uzávěrka dalšího čísla je 25. 11. 2021• Vydává Obec Nivnice, 
Sídliště 1000, IČ: 00291170 • Redakční rada NN: Mgr. J. Basariková, M. Zálešáková, K. Šik, M. Moulisová • Uvedené příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko vydavatele • 
Na zveřejnění zaslaného příspěvku nebo fotografi e nevzniká právní nárok • Náklad 1100 ks • Reg. č. 371 102 193 • Ev. č. MK ČR E 10201 • 
DTP a tisk: Tiskárna Brázda, www.TiskarnaBrazda.cz • beseda@ou.nivnice.cz

Fotografi e do NN dodali: A. Jordánek, R. Vlčnovský, K. Hladiš, M. Vykydal, M. Kománková, K. Šik, J. Bartoňová, J. Miškar, archiv ZŠ a MŠ JAK, archiv CHD

1.9.2022

Program na výměnu neekologických kotlů, 
tzv. kotlíkové dotace, vstupuje do nové 
fáze. Od 1. září 2022 bude podle zákona 
o ochraně ovzduší z roku 2012 povoleno 
používat kotle pouze 3. a vyšší třídy podle 
ČSN EN 303-5. Provoz zastaralých kotlů 
bude zakázán a bude nutné je vyměnit za 
nové ekologické zdroje vytápění.

95%

Dotaci můžete využít na výměnu kotle na 
dřevo nebo uhlí nižší než 3. třídy za kotel 
na biomasu, tepelné čerpadlo a plynový 
kondenzační kotel. Díky kotlíkovým 
dotacím získáte zpět až 95% způsobilých 
výdajů. Do nich lze zahrnout například i 
stavební práce, dodávky a služby související 
s realizací, rekonstrukcí otopné soustavy, 
akumulační nádoby a kombinované 
bojlery, zkoušky a testy na uvedení zdroje 
k užívání a projektovou dokumentaci. 
Za způsobilé jsou považovány instalace 
realizované od 1.1.2021

14 242 Kč

Kotlíkovou dotaci pro domácnost s 
nižším příjmem mohou využít ti, jejichž 
výše průměrného ročního čistého 
příjmu na člena domácnosti v roce 2020 
nepřesáhla 170 900 Kč, tj. 14 242 Kč na 
osobu a měsíc. Příjmy členů domácnosti 
jsou průměrovány a u nezletilých dětí 
a studentů do 26 let se příjem počítá 
jako nulový. Osoby se starobním nebo 
invalidním důchodem 3. stupně mají na 
dotaci nárok automaticky.

50 000 Kč

S ohledem na kapacity topenářů a 
dodavatelů může být obtížné stihnout 
výměnu kotle včas. Obce s rozšířenou 
působností, které provádí kontroly, 
však budou moci zohlednit snahu 
vlastníků nemovitostí kotel vyměnit. V 
praxi to znamená, že pokud si alespoň 
požádáte o dotaci na výměnu kotle od 
1. září 2022, můžete se vyhnout pokutě 
až 50000 Kč.

75 000 Kč

Tolik můžete získat navíc jako bonus, pokud 
zkombinujete kotlíkovou dotaci na zateplení 
domu z programu Nová zelená úsporám.

Co je potřeba k podání žádosti?

• Formulář žádosti o podporu
• Doklad o kontrole technického stavu a provozu 

původního zdroje tepla – prokážete tak, že 
starý kotel splňuje podmínky kotlíkové dotace

• Doklad, že jste vlastníkem nemovitosti, kde je 
nebo bude instalován nový zdroj vytápění

• Doklad o splnění podmínky na výši prů-
měrného čistého příjmu člena domácnosti

• Foto starého kotle napojeného na otopnou 
soustavu a komínové těleso

Kontaktujte svůj obecní úřad nebo MAS Východní 
Slovácko

MAS VS, z.s.
Suchá Loz 72, 687 53

Kontaktní osoba: Jan Pijáček
Tel. č. +420 602 511 443

E-mail: jendapijacek@gmail.com


